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15. august 1968 lancerede ØK 
Data i samarbejde med General 
E l e c t r i c  C o ,  U S A  ( G E ) 
Danmarks første t idsdelte 
dataservice med direkte adgang 
fra abonnenternes teletype 

terminaler. Projektet blev lanceret som DelData og 
forankret i en særlig division under ledelse af 
civilingeniør Jens Erik Brammer i Kompagniets 
nyetablerede data service firma, ØK Data. Divisionen 
talte dengang godt  40 
medarbejdere. 
DelData betragtes som 
forløberen for Internettet. 
Projektet var banebrydende 
i dansk IT og blev både i 
teknologisk og kommerciel 
henseende en stor succes. 
DelData – dansk navn for 
General Electric's vare-
mærke, "Computer Time 
Shar ing Service"-  b lev 
lanceret  samt id ig  med 
programmerings-sproget, 
'BAS IC ' (Beginners Al l 
Symbolic Instruction Code). 
Det var et nybrud i dansk IT, 
som fandt anvendelse over 
opkoblede forbindelser fra 
teletype-terminaler med 
B A S I C  s o m  d e t  m e s t 
brugervenlige program-
meringssystem med adgang 
t i l  et  stor t  b ib l iotek af 
gennemprøvede standard-
p r o g r a m m e r. S a m t i d i g 
afbalancerede ØK Data IBM's leverandørmonopol i 
Danmark. Den senere udvikling af GE's TimeSharing 
system, Mark III, som ØK Data også indførte i Danmark, 
var i datahistorisk perspektiv den egentlige forløber for 
Internettet.

DASK-bølgen
ØK Data red også på en bølge i forlængelse af 
Danmarks første computer, navnkundige DASK (Dansk 
Aritmetisk Sekvens Kalkulator). DASK blev udviklet af 

en lille gruppe ildsjæle under Akademiet for Teknisk 
Videnskab en halv snes år før, ØK Data meldte sig i 
teknologi-koret. I disse år blev der skabt en værdifuld 
platform for dansk industri og velfærdssamfundet. 
DASK indgår i øvrigt i den permanente udstilling på 
Danmarks Tekniske Museum i Helsingør.  

I dag er der stort set ingen grænser for, hvad denne 
nytænkning fortsat udvikler sig til – og Kompagniet var 
med fra starten via ØK Data. 

50 året markeres i 
Asia House
T i d l i g e r e  Ø K  D a t a 
k o l l e g e r ,  J e n s  E r i k 
B r a m m e r ,  O l e 
S t a n g e g a a r d ,  K e l d 
M ø n s t e d  o g  K e n n e t 
Anderson, har arrangeret 
marke r ing  a f  50 -å rs 
dagen for ØK Data ved en 
reception og frokost præ-
cis på stiftelsesdagen, 
onsdag 15 august, i Asia 
House. Det kombineres 
med en havnerundfart, 
som begynder og slutter 
ved kajen foran Asia 
House i det oprindelige 
frihavnsbassin og Midter-
molen.  Arrangementet er 
m o d t a g e t  m e d  s t o r 
interesse, og i skrivende 
stund er over 40 tilmeldt.  
De vil alle givet denne dag 
i Asia House sikre god 

data-dialog midt i det festlige program. Fagpressen er 
også inviteret til arrangementet. �               ELJ                                   

NB: Interesserede, der endnu ikke er tilmeldt 
arrangementet, 15. august, kan kontakte Kenneth 
Anderson, noni@als.dk, hurtigst muligt og senest 
1. juli.  Dagens program indledes med reception i 
Asia House kl. 10, derefter havnerundfart og 
afslutning med frokost i Asia House. Pris kr. 400 pr. 
person. 

Kompagniet var også på forkant med internet 
ved stiftelsen af ØK Data for 50 år siden 

Kvartetten af de tidligere ØK Data kolleger, som har arrangeret 
markeringen af 50-års dagen ved en reception, havnerundfart og 
frokost på dagen, 15. august. Fra venstre Jens Erik Brammer, Ole 
Stangegaard, Keld Mønsted og Kenneth Anderson. Meget 
sigende her foran den navnkundige globus i Asia House med H. 
N. Andersens kendte, fyndige slogan: ”Jorden er ikke større, end 
den kan omspændes af tanken”. HNA kunne ikke dengang vide, 
at hans eget kompagni ville være en af frontløberne også for 
Internettet.                                                     (Foto: Erik Ljunggren)
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Juni 2018 Juni 2018

95 år:� 09.07.� Inge Krogh Beyer
� � Plejehjemmet Enggården, lejl. 6,     
S  Strandjægervej 17,
� � 2791 Dragør
� � mogens.beyer@gmail.com

�
85 år:� 13.07.� Claus Gram-Hanssen
� � Lynge Søpark 20, 3540 Lynge
� � clausGH@youmail.dk

� 23.09.� Erik Graugaard
� � Kastanievej 7, 4220 Korsør
� � egraugaard@mail.dk

�
� 27.09.� Peter Bach
� � Ellevej 45, 3450 Allerød
� � pet.bach@webspeed.dk

80 år:� 07.07.� Geert Bruun
� � Carinaparken 18, 3460 Birkerød
� � geertbruun@gmail.com

�
� 10.08.� Birthe Jæchel
� � Kongebakken 26, st.tv., 4000 
R  Roskilde
� � jaechel@youmail.dk

� 13.08.� Benny Ljungqvist
� � Ibstrupvænget 2, 2820 Gentofte
� � ljungqvistbenny@gmail.com �
� 24.08.� Flemming Juhl
� � Elleparken 2, 2950 Vedbæk
� � fljuhl@mail.dk

� 01.09.� Torben Adelsten Jørgensen
� � Dronningensgade 69, 1 – 12, 1420 
  København K
� � bdjtaj@youmail.dk

� 18.09.� Finn Kern
� � Lille Strandvej 13, 2900 Hellerup
� � finnkernmail@gmail.com

� 30.09.� Bent Windahl
� � Weidekampsgade 19, 2. tv., 2300  
K  København S
� � bw.home@brygge.dk

75 år:� 06.07.� Frank Stilbo
� � Hyrdeengen 61, 2625 Vallensbæk
� � i.f.stilbo@privat.dk

�
� 19.07.� Peder Danielsen

� Røglevænget 64, 3450 Allerød
� � ped.lise@gmail.com

�
� 09.09.� Flemming Kolkjær Sørensen
� � Børup Sandevej 46, Skærbæk, 7000 
F  Fredericia
� � kolkjaer.sorensen@mail.dk

70 år:� 29.07.� Jess Thormod Larsen
� � Sjølundsparken 28, 3150 Hellebæk
� � jess@larsen-lorentzen.dk

�
� 17.08.� Inga Girgis

� Sdr. Fasanvej 94 C, 1 – 53, 2500     
a  Valby
� � fam.girgis@gmail.com�
� 22.08.� Henrik Steen Mortensen

� Frøbakken 24, 2870 Dyssegård
� � henrik.steen.mortensen@tryg.dk 

� 31.08.� Henrik Flensborg
� � Lindevej 23 A, 3500 Værløse
� � hfhfic@msn.com

� 05.08.� Peter Jarnes
� � Sadelmagerporten 2, 104, 2650    
H  Hvidovre
� � peter.jarnes@mail.dk

� 23.08.� Mogens Slot Knudsen
� � Elleparken 70, 8520 Lystrup
� � msk@cfnielsen.com�

� 24.08.� Flemming Stig Larsen
� � c/o Torben Larsen, Spurvevej 6,  
2  2680 Solrød Strand
� � flela@me.com

�
60 år:� 10.07.� Carsten Stig Nielsen
� � Kolbevej 24, 3230 Græsted
� � carsten@scarpa.dk

� 08.09.� Peter Johannes Bang
� � Henrikshøj 14, 1. 1., 2950 Vedbæk
� � peterjbangpjb@gmail.com

� 14.09.� John Magnus Lindskog
� � Havneholmen 36, 7.,1561   
Kø  København V
� � John_lindskog@yahoo.com

�

� 31.08.� Laila Jensen
� � Natalvej 34, 2770 Kastrup
� � Laila.jensen@santaferelo.com 

� 04.09.� Lars Milling
� � Drejø Brovej 5A, 5700 Svendborg
� � milling@drejo.dk

� 12.09.� Lars Stærmose
� � Grynmøllen 12, 5260 Odense S
� � larsstaermose@gmail.dk

� 15.09.� Jean Wissing
� � Søvej 46, Nødebo, 3480 Fredensborg
� � jtwissing@gmail.com

� 15.09.� Claus Weber Gundersen
� � Apt. 5i Garden Grove Suites
  51 Sukhumvit Soi 16
  10110 Bangkok, Thailand
� � clausgundersen@gmail.com

� 23.09.� Flemming Hansen
� Hammersholt Byvej 24, 3400  

i  Hillerød
� � flem-hansen@live.dk

65 år:� 03.07.� Jens Andersen
� � Sorthøj 169, 9000 Aalborg
� � ja@toptier.dk

� 14.07.� Birgitte Funch
� � Fælledvej 19, 3., 2200 København N
� � bfunch53@gmail.com

� 19.07.� Niels Peter Blumensaadt Jensen�
� Gl. Skolevej 36, 5450 Otterup

� � npbjensen@gmail.com

Claus Gram-Hanssen Erik Graugaard Geert Bruun

Benny Ljungqvist Flemming Juhl Torben A. Jørgensen

Finn Kern Bent Windahl Peder Danielsen

Fl. K. Sørensen Jess T. Larsen Inga Girgis

Lars Milling Lars Stærmose Jean Wissing

Claus W. Gundersen Flemming Hansen Jens Andersen

Birgitte Funch Peter Jarnes Mogens S. Knudsen

Flemming S. Larsen Peter J. Bang John M. Lindskog

Biennalen og Bangkok

Der er endnu ikke afklaring omkring ØK´s tidligere 
hovedsæde i Bangkok bliver centrum for den 
internationale Biennale fra november i år, som ØK 
Bladet omtalte i forrige udgave. Vi følger det tæt i 
samarbejde med Carsten Dencker Nielsen og håber på 
afgørende nyt til næste blad.�
                  ELJ 
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Fødselsdags-portræt: Frank Stilbo, 75 år, 6. juli 2018:

Nye medlemmer – Hjerteligt velkommen i klubben

Juni 2018 Juni 2018

John Stoltenborg, Køge, ansat som elev i Import C 
1973, efter militærtjeneste udsendt først til Natal Oil 
Soap Industries, Durban, dernæst EAC Singapore i 
Technical Products. Forlod ØK i 1983.

Hans C. Jensen, Charlottenlund, elev i ØK´s 
træafdeling 1964, efter militær-
tjeneste udsendt til Vancouver 
tilknyttet Eacom Timber Sales i 5 år. 
Derefter 5 år i Kuala Lumpur og 2 år i 
Jakarta som leder af træaktiviteterne.  
Fra 1979 fulgte 9 år i Belgien som 
chef for træimportvirksomheden i 
Ho l l and /Be lg ien ,  de re f t e r  t i l 
København som prokurist i EAC 

Trading og leder af hele ØK's træforretning, EAC 
Timber.  Bestred senere denne funktion fra operationelle 
baser i Antwerpen og Sevenoaks, dog med en afstikker 
til Nigeria til det forholdsvis nye teaktræssavværk i 
Lagos, indtil salg og afvikling af ØK's globale 
træaktiviteter i 1999/2000, hvor Hans personligt overtog 
og videredrev nåletræs-finérværket etableret to år 
tidligere i New Zealand, indtil pensionisttilværelsen blev 
indledt i Danmark i 2014.

Lars Marcher, Holte, tidl. EACgraphics Australien som 
marketingchef, nu direktør Ambu A/S. 
I øvrigt henvises til interview med Lars i ØK Bladet marts 
2018.

Jan Lautrup-Larsen, Kgs. Lyngby, er afgået ved døden 24. marts, 86 år. Jan tilbragte 3 år i Kenya, og var 
derpå tilknyttet EAC Shipping/Scandutch.

Joe Inge Helen Andersen, Kastrup, er afgået ved døden 14. marts, 87 år. Joe var ansat i ØK fra 1970 – 1992 
tilknyttet Hovedkassen som kasserer.

Bjarne Thomsen, Portland, Oregon, er afgået ved døden 22. november 2017, 72 år. Bjarne var 
regnskabsmand, udsendt først til EAC Bangkok, dernæst en periode i Gambia og kom til sidst til Portland, 
Oregon, hvor han bosatte sig. 

Frank Stilbo: - At ØK skulle blive en vigtig del af min 
tilværelse, var der absolut ingen, der havde forudset, da 
jeg for snart 75 år siden kom til verden i København.

Som det fremgår af karriere-
beskrivelsen ved artiklen 
kom Frank Sti lbo i  for-
b i n d e l s e  m e d  Ø K ,  d a 
Dronning Margrethe og Prins 
Henrik i 1981 var på officielt 
besøg hos Kejseren af 
Japan, dernæst på uofficielt 
besøg i Hongkong med en 
afstikker til Macao og sluttelig 
til Thailand på privat besøg 
hos kongefamilien i Thailand 
– og hos ØK. 

Mange gode ØK-kontakter
Frank fortsætter: - Jeg rejste i forvejen for planlægning af 
sikkerheden med de relevante myndigheder. Her 
kommer min første berøring med ØK Thailand især ved 
filialbestyrer, Carsten Dencker Nielsen, som var vært 
ved et besøg i ØK`s hovedkontor i Bangkok med 
efterfølgende bådudflugt på floden samt privat besøg 
hos Dencker og hans familie i filialbestyrerboligen.

-Jeg havde fornøjelsen af at træffe adskillige af ØK´s 
medarbejdere. Ingen af os kunne på det tidspunkt 
forudse, at jeg fire år senere blev ansat i ØK. 1985 blev 
jeg nemlig af en god ven og kollega hvisket i øret, at ØK i 

lighed med andre store erhvervsvirksomheder, ville 
ansætte en sikkerheds-kyndig medarbejder med 
politimæssig erfaring. Jeg erfarede kort efter, at 

direktionen havde inviteret 
rigspolitichefen til et frokost-
møde, hvor man bad om 
hans accept til at gå på 
strandhugst blandt hans 
personale. Rigspolitichefen 
ville bede PET om at finde 
en egnet kandidat. Kandi-
daten var mig og jeg ind-
sendte en formel ansøgning. 

Der var  l ige det  med 
lønnen….
Ansættelses-betingelserne 
d r ø f t e d e  j e g  m e d  d a -
værende personalechef, 

Flemming Marcher. Vi var stort set enige, selvom jeg 
påpegede, at lønnen måske lige var i underkanten af, 
hvad jeg havde forventet. Jeg accepterede dog, idet jeg 
jo havde in mente, at jeg blot kunne søge tilbage til politiet 
efter endt orlov. 

Men næste morgen kl. 0800 kimede min telefon, da jeg 
trådte ind på mit kontor i PET. Det var Flemming Marcher, 
som oplyste mig om, at han havde informeret direktionen 
om min utilfredshed med lønnen, hvorefter det var blevet 
besluttet at forhøje tilbuddet med et ikke uvæsentligt 

beløb. Så var jeg ansat, og der var nok at tage fat på. 
Ledelse af vagtpersonale, etablering af adgangskontrol, 
efterforskning af kriminalitet begået mod ØK og meget 
andet. Tiden fløj af sted og jeg følte mig vel tilpas i ØK. 

Nye udfordringer
Der kom nye udfordringer. Udflytningen til Midtermolen 
var  en  hek t i sk  t i d .  Jeg  fik  nye  opgaver  og 
ansvarsområder i form af samarbejde med eksterne 
l e v e r a n d ø r e r  s o m  e j e n d o m s -
administration, postaftaler, leasing af 
kontormaskiner, rengøring, kantinedrift, 
parkeringsplads udlejning og meget 
andet. Også ØK´s 100 års jubilæum var 
jeg involveret i.

Vi ved alle, hvordan det endte. ØK 
flyttede sit hovedsæde til Singapore og 
Company House på Midtermolen blev 
afhændet. Mange kolleger blev opsagt 
eller flyttede til Singapore. Jeg selv blev 
opsagt med en lang opsigelsesfrist. Jeg 
blev ikke fritstillet ved opsigelsen, men 
blev tilbudt en fordelagtig godtgørelse, 
hvis jeg ville bistå med afvikling af 
bygninger og inventar. 

Jeg flyttede til et kontor i Asia House´s 
underetage, hvor jeg i samarbejde med 
underdirektør Erik Petersen stod for al 
afvikling. Vi samlede effekter, bl.a. 
skibsmodeller til indlevering på Bruun 
Rasmussens Auktioner. Alt, der kunne 
relateres til ØK, havde tilsyneladende 
stor interesse for samlere. Jeg husker 

særligt, at jeg fandt to gamle redningskranse fra et 
udfaset ØK skib. De blev solgt for et ikke ringe beløb.

Nordisk Ministerråd
Da jeg blev opsagt, søgte jeg og fik en stilling som 
serviceleder i Nordisk Ministerråds Sekretariat i 
København. Som et kuriosum kan jeg nævne, at jeg til 
ansøgningen skulle bruge referencer, som kunne 
bekræfte min validitet. Jeg tænkte stort og spurgte ØK-

direktørerne, Fiorini og Dencker, som 
begge slog til. Ingen af dem blev dog 
kontaktet af Nordisk Ministerråd, hvilket 
var usædvanligt. Senere spurgte jeg ved 
en lejlighed en sagsbehandler om 
årsagen til dette brud på sædvane? Han 
svarede med et smørret grin: - Med 
sådanne referencer var det unødvendig.

Efter min fratrædelse fra ØK var jeg i en 
periode bestyrelsesmedlem i ØK 
Klubben med særligt ansvar for det 
årlige julebanko. Mit bidrag til klubbens 
arrangementer begrænser sig i dag til at 
være medhjælper for hovmester Kaj 
Runchel ved buffeten i Grønnegårds 
Teatret.

I skrivende stund ved jeg endnu ikke 
hvordan jeg vil fejre dagen. Det bliver 
formentlig under stille former sammen 
med den nærmeste familie, idet jeg 
stadig er rekonvalescent efter at have 
gennemgået en større hjerteoperation i 
vinterens løb.                ELJ    �                    

Dødsfald - Æret være deres minde

Vogtede over alle VIP´er i og omkring ØK – og så ligner han da H. N. Andersen

Efter sin pensionering traf Stilbo i 
Asia House lederen af Chroma Film, 
Anders Dylov, som de seneste år 
har produceret flere film om ØK. 
Dylov mente, at Frank af udseende 
havde en vis lighed med H.N. 
Andersen, så han blev tilbudt er 
rolle som selveste HNA med krav 
om, at han lod sit overskæg vokse 
yderligere. Her med høj hat ligner 
det slående, ikke sandt kære læser? 
Det var en stor ære for Frank at 
medvirke i dén rolle.

Regentparret besøgte ØK i Bangkok, maj 1981. Her til højre har 
dronningens vagtmester, Frank Stilbo, taget jakken af - klar til 
hurtig aktion om nødvendigt. Dronningen spadserer på 
Oriental Avenue sammen med dagens ØK-vært, Carsten 
Dencker Nielsen, bag ham til højre værtinden fru Lise og i 
midten deres datter, Nina (som faktisk holder Prins Henrik i 
hånden!). 

Inge Krogh Beyer - eller slet og ret Fru 
Beyer, som hun blev om- og tiltalt af 
alle - har en fin og lang karriere bag sig 
i ØK. Fru Beyer var gennem mange år 
l e d e r  a f  H o v e d b o g h o l d e r i e t s 
Bankbord, og dermed i centrum for alle 
betalinger ind og ud af Hovedkontoret. 
Fru Beyer blev september 1960 ansat i 
ØK's Hovedbogholderi, og hun blev 
fra starten tilknyttet bankbetalinger til 

og fra Hovedkontoret. 
Som én af de første kvindelige ansatte blev fru Beyer 
nogle år efter ansættelsen udnævnt til kontorchef. Hun 
var således en af de første kvinder, der opnåede en 
stilling som kontorchef i en ellers dengang meget stærkt 

mandsdomineret verden. 
ØK Klubbens kasserer og gennem tiderne meget 
andet, Birgitte Funch, er et af de medlemmer, som 
gennem mange år arbejdede tæt med fru Beyer. Birgitte 
følger op: - Det var en meget stor oplevelse at arbejde 
så tæt med så elskeligt og kompetent menneske, og jeg 
husker tilbage på mange store og små eksempler på 
det med fru Beyer, siger Birgitte Funch.

Stadig godt humør og helbred
Fru Beyer gik på pension i 1988 efter 28 år i ØK. Hun 
fejrer sin 95 års  fødselsdag i godt humør og ved godt 
helbred på plejehjemmet, Enggården, i Dragør. 
Et stort TILLYKKE fra os alle i ØK Klubben, fru Beyer!� �      
                              OJM+ELJ

Fru Beyer var en kyndig, elskværdig leder af bankbordet i Holbergsgade

Et af ØK Klubbens ældste medlemmer, Inge Krogh Beyer, fylder 95 år, 9. juli 2018

Frank Stilbo´s karriere: 1960: Efter realeksamen uddannet skibsbygger på B&W - 1965: Livgarden, sergent. Førte 
til bekendtskab med flere fra ØK - 1967: Politiskolen - 1971: Kriminalbetjent - 1972: Efter terroren ved OL i München 
blev det besluttet, at de dengang to små prinser, Frederik og Joachim, skulle have livvagt, og valget faldt på Stilbo. 
Det gav også mange spændende opgaver med sikkerhed for udenlandske statsoverhoveder og kongelige. Også i 
den forbindelse kom han i berøring med ØK ved et thailandsk ministerbesøg i Holbergsgade. - 1980: Politiets 
Efterretningstjeneste (PET) - 1982: Dronningen og Prinsen rejser til Østen og for første gang under ledsagelse af 
dansk politi. Loddet faldt på Frank, som kunne stille med stor erfaring og ekspertise - 1985: Frank blev hvisket i øret, 
at der var spændende muligheder i ØK. Det fortæller han så mere om i artiklen. 
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lighed med andre store erhvervsvirksomheder, ville 
ansætte en sikkerheds-kyndig medarbejder med 
politimæssig erfaring. Jeg erfarede kort efter, at 

direktionen havde inviteret 
rigspolitichefen til et frokost-
møde, hvor man bad om 
hans accept til at gå på 
strandhugst blandt hans 
personale. Rigspolitichefen 
ville bede PET om at finde 
en egnet kandidat. Kandi-
daten var mig og jeg ind-
sendte en formel ansøgning. 

Der var  l ige det  med 
lønnen….
Ansættelses-betingelserne 
d r ø f t e d e  j e g  m e d  d a -
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Flemming Marcher. Vi var stort set enige, selvom jeg 
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besluttet at forhøje tilbuddet med et ikke uvæsentligt 

beløb. Så var jeg ansat, og der var nok at tage fat på. 
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andet. Også ØK´s 100 års jubilæum var 
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særligt, at jeg fandt to gamle redningskranse fra et 
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var usædvanligt. Senere spurgte jeg ved 
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årsagen til dette brud på sædvane? Han 
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sådanne referencer var det unødvendig.
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formentlig under stille former sammen 
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stadig er rekonvalescent efter at have 
gennemgået en større hjerteoperation i 
vinterens løb.                ELJ    �                    
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KLUB-OPLEVELSER: JAZZ – GENERALFORSAMLING - PINSELØRDAG PÅ FREDERIKSBERG SLOT OG FROKOST PÅ PILE ALLÉ

Fantastisk Jazz-aften - også for naboerne 

Huset swingede igen for ØK Klubbens medlemmer i 
Asia House, torsdag 15. marts – også for naboerne. Det 
gav nemlig også positiv genklang i nabolaget på 
Indiakaj, hvilket blev bekræftet, da undertegnede under 
koncerten observerede, at flere naboer lyttede med 
foran Asia House. ”Det kan I godt tilbyde meget mere 
af”…. lød en af de positive nabo-kommentarer. 

Camilla Ernen swinger her med Paul Harrison og det øvrige 
band – mange fik også gang i danseskoene, så der var knapt 
plads nok på gulvet. Camilla kunne også fortælle, at hun 
ligesom så mange andre jobmæssigt i huset denne aften, kunne 
tænke tilbage på gode år i Bangkok. For Lars Boe var det i øvrigt 
et gensyn med Camilla, fordi hun tidligere sang ved et ballut-
arrangement i Bangkok, han deltog i.

Den nye indretning af Asia Hall stod såvel lyd- som akustik-
mæssigt sin prøve med stor anerkendelse fra alle i band´et. 
(Foto Erik Ljunggren) 

Annelise Christiansen, Martin Jensen (som jo også selv er ferm 
på saxofon) og Jørgen Reinholdt sørger for god opvarmning 
ved vinbaren, inden bandet slog de første toner an.

Paul Harrison Band diskede op med yderst eminente 
kræfter såvel på instrumenterne som ved sangeren, 
Camilla Ernen. Alt i medrivende tempo eller smukke 
ballader i tæt samspil, stramme arrangementer og 
solopræstationer fra hele holdet. Vi fik fuld forståelse for, 
at den engelske kapelmester hurtigt blev et topnavn, da 
han indtog Danmark med sin klarinet og saxofon i 1998. 

Intet klub-arrangement i Asia House uden Runchel-parrets 
lækkerier. Her præsenterer Kaj aftenens dejlige broccoli salat. 
Fru Britha havde også tryllet som sædvanlig med desserten – 
denne gang lækker gulerodskage. 

Det er altså nu 20 år siden, og hvis aftenens 
klubmedlemmer ønsker genhør, kan det f.eks. sikres – 
også for dem, der ikke kunne være med i Asia House - 
ved at overvære Harrisons jubilæumskoncert i 
Portalens Koncertsal, Greve, lørdag 27. oktober 
(booking www.portalen,dk). �                 ELJ

Stor opbakning til generalforsamlingen 

Over  80 medlemmer de l tog i  Ø K  Klubbens 
generalforsamling, 10. april, i Asia House. Formand, 
Andy Jensen, kommenterer i sit hjørne på bagsiden af 
dette blad sin beretning om klubben 2017 samt 
forelæggelsen af regnskab 2017/budget 2018 m.m. 

Generalforsamlingen havde god opbakning fra medlemmerne. 
Her i forgrunden t.v. Arne Lykner og Palle Søjborg. Lige bag dem 
bl.a. Gertie Steincke, Jette Lindegaard og Preben Skøtt. (Alle 
foto fra generalforsamlingen: John Busch)

Så her alene fakta fra generalforsamlingen: Erik 
Ljunggren blev valgt som dirigent og konstaterede, at 
generalforsamlingen var indkaldt retmæssigt, så 

forsamlingen var beslutningsdygtig på aftenen. – Der var 
ikke forslag til behandling – Årskontingent fastsat 
uændret til kr. 300 - Alle bestyrelsesmedlemmer på valg, 
Birgitte Funch, Søren Bjørn Søgaard, Jens Bjergmose og 
Erik Ljunggren blev genvalgt - Pia Wind blev valgt ind i 
bestyrelsen – Ejner Søndberg ønskede ikke genvalg som 
revisor, og han blev afløst her af Jens Høding.

Bestyrelsen havde konstituerende møde umiddelbart 
efter generalforsamlingen, og her blev det afklaret, blandt 
dem, der var på valg, at Birgitte Funch fortsætter som 
kasserer, Erik Ljunggren som næstformand, men ny 
sekretær blev Pia Wind, da hidtidige sekretær, Søren 
Bjørn Søgaard, ønskede at fortsætte som menigt 
bestyrelsesmedlem. 

Carsten Dencker Nielsen og Ejner Søndberg er nu æresmedlemmer i ØK Klubben. Diplom blev overrakt i forbindelse med 
generalforsamlingen til Dencker af formand Andy Vels Jensen, til venstre, og til Søndberg af næstformand Erik Ljunggren. 

M u s e u m s i n s p e k t ø r 
B e n j a m i n  A s m u s s e n , 
M u s e e t  f o r  S ø f a r t  i 
Helsingør, rundede general-
forsamlingen af med et 
s æ r d e l e s  i n t e r e s s a n t 
foredrag om Dansk Asiatisk 
Kompagni (1730-1840), som 
han har skrevet en PhD-
afhandling om. Benjamin 
trak en god linje op for, 
hvordan de h is tor iske 
aktiviteter senere var en 
direkte inspiration for H. N. 
Andersens stiftelse af ØK 
A/S

Pinselørdag, 19. maj, besøgte over 30 medlemmer af ØK 
Klubben Frederiksberg Slot og Petersens Familiehave 
på Pile Allé. Og vi hørte flere sanglige sjæle blandt os 
nynne den gode, gamle schlager, ”Det var på 
Frederiksberg, det var i maj…". Den kender vi alle, 
selvom Walther Kollo´s sang godt nok oprindeligt er tysk 
og det var egentlig Schöneberg i Berlin og ikke 
Frederiksberg, det handlede om.  Det blev en herlig dag i 
maj på Frederiksberg. Se blot denne kommentar til 
dagens arrangør, Maria O. M. Jensen fra en af 
deltagerne, Jørgen Hansen: ” Tak Maria for det 
vellykkede besøg på Frederiksberg, og det oversteg 
vores forventninger”.      
                     ELJ

Aftenen sluttede traditionelt af med Runchels berømte 
rijstaffel – og intens, hyggelig dialog.�               ELJ

Det var på Frederiksberg.....

Kurator m.m. for Frederiksberg Slot, Axel Vermehren, til højre var en yderst kompetent guide i slottets mange hjørner og 
forunderlige rum.  (Foto: Jens Mortensen + Erik Ljunggren)

Dagens ældste deltager, Svend Jagd til højre, fortæller her 
Maria O. M. Jensen, at han var taget hjemmefra allerede kl. 7 
morgen for at nå frem i tide – så måtte han også vente en god 
times tid før, vi andre dukkede op.
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Stor opbakning til generalforsamlingen 
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efter generalforsamlingen, og her blev det afklaret, blandt 
dem, der var på valg, at Birgitte Funch fortsætter som 
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Bjørn Søgaard, ønskede at fortsætte som menigt 
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generalforsamlingen til Dencker af formand Andy Vels Jensen, til venstre, og til Søndberg af næstformand Erik Ljunggren. 

M u s e u m s i n s p e k t ø r 
B e n j a m i n  A s m u s s e n , 
M u s e e t  f o r  S ø f a r t  i 
Helsingør, rundede general-
forsamlingen af med et 
s æ r d e l e s  i n t e r e s s a n t 
foredrag om Dansk Asiatisk 
Kompagni (1730-1840), som 
han har skrevet en PhD-
afhandling om. Benjamin 
trak en god linje op for, 
hvordan de h is tor iske 
aktiviteter senere var en 
direkte inspiration for H. N. 
Andersens stiftelse af ØK 
A/S

Pinselørdag, 19. maj, besøgte over 30 medlemmer af ØK 
Klubben Frederiksberg Slot og Petersens Familiehave 
på Pile Allé. Og vi hørte flere sanglige sjæle blandt os 
nynne den gode, gamle schlager, ”Det var på 
Frederiksberg, det var i maj…". Den kender vi alle, 
selvom Walther Kollo´s sang godt nok oprindeligt er tysk 
og det var egentlig Schöneberg i Berlin og ikke 
Frederiksberg, det handlede om.  Det blev en herlig dag i 
maj på Frederiksberg. Se blot denne kommentar til 
dagens arrangør, Maria O. M. Jensen fra en af 
deltagerne, Jørgen Hansen: ” Tak Maria for det 
vellykkede besøg på Frederiksberg, og det oversteg 
vores forventninger”.      
                     ELJ

Aftenen sluttede traditionelt af med Runchels berømte 
rijstaffel – og intens, hyggelig dialog.�               ELJ

Det var på Frederiksberg.....

Kurator m.m. for Frederiksberg Slot, Axel Vermehren, til højre var en yderst kompetent guide i slottets mange hjørner og 
forunderlige rum.  (Foto: Jens Mortensen + Erik Ljunggren)

Dagens ældste deltager, Svend Jagd til højre, fortæller her 
Maria O. M. Jensen, at han var taget hjemmefra allerede kl. 7 
morgen for at nå frem i tide – så måtte han også vente en god 
times tid før, vi andre dukkede op.
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Din tilmelding til arrangementerne – se kolofonen side 
12. Hvis der er behov for telefonisk kontakt 
vedrørende arrangementerne: Britha Runchel tlf.3051 
2299 eller Annelise Hansen tlf. 4295 2324.

FROKOST-TRADITIONEN FOR 
SKIBS-BOGHOLDERNE 

"De gamle skibs-bogholdere", som Lise Mertz skriver i en hilsen 
til os alle i ØK Klubben, har igen været samlet til en frokost i 
restaurant Gilleleje, Nyhavn. Det var som sædvanligt særdeles 
hyggeligt og Lise fortsætter: - Vi plejer at være seks til 
frokosten, men vi fik desværre afbud fra Steffen Karup, da han 
havde været så uheldig at brække sin albue. Her på billedet de 
fem, som hyggede sig bordet rundt fra venstre: Ellen Jensen, 
Helmer Mertz, Vibeke Lund, Lise Mertz og Henning Sørensen.

Om nogen er Inger og Kenneth Luciani rundet af ØK-
ånden efter mange års engagement i Kompagniet, ØK 
Fonden og Klubben ført videre i deres imponerende 
udvikling af kaffekæden Baresso, de som bekendt fik 
solgt godt for et par år siden. Og hvad så? Som de efter 
salget sagde til hinanden og var klart enige: - Vi skal 
videre nu med ”Olive by i&K.  

Og nu tager det dem ud i et eventyr med verdens bedste 
olivenolie, som naturligvis også bunder i deres passion 
for Italien. De har valgt et samarbejde med tre 
anerkendte olivenlunde i Toscana, som sikrer dem 
håndplukket oliven og koldpresning senest fem timer 
efter høst. En vigtig, afgørende faktor er også et tæt 
samarbejde med områdets olivenkonge, Matteo Mugelli.

-Vi er nu klar med vores olivenolie, som er skabt med dyb 
passion for de bedste råvarer, siger de. Vi tør godt slå 
fast, at vi tager olivenolien til helt nye højder i 
samarbejde med de bedste avlere og producenter i 

Inger og Kenneth Luciani 
p ræsente re r  deres  nye 
iværksætter-initiativ, ”Olive 
by i & K”, som sælges i en 
særdeles flot gaveæske, 
kvaliteten er gennemført fra 
produkt til præsentation. 
Inger har stået for meget af 
det kreative, mens Kenneth jo 
er den sande handelsmand. 
Men i øvrigt har de vetoret 
overfor hinanden, så de skal 
altid være enige ved morgen-
bordet før handling. Det 
kunne vi da alle lære meget 
af! (Foto: Erik Ljunggren).

Luciani: Fra ØK til Baresso og nu ”Olive by i&K”

Yderligere information: www.olivebyiandk.com

Vores gode kollega, Valdemar Frantzen, viste for nogle 
år siden vejen, til aldrig at komme i bekneb for at huske 
medlemskontingentet til ØK Klubben. Han sendte 
kassereren et rummeligt beløb, som vi måtte betragte 
som kontingent på livstid. Det har inspireret os til at 
opfordre andre gode optimister om det samme ved at 
betale kr. 3.000 én gang for alle – og dermed sikre 
registrering som medlem på livstid. I skrivende stund er 
det fulgt op at Niels Erik Knudsen, Erik Trock-Jansen, 
Frank Kvistgaard og Engelbert Mertens. 

Niels Erik Knudsen: - Et godt tilbud og samtidige en god 
sag, skal man aldrig sige nej til at støtte. Det var jo en del 
af vores opdragelse i Kompagniet, så derfor valgte jeg at 
betale et livstids medlemskab. ØK Klubben har mange 
gode arrangementer, som jeg med fornøjelse har 
deltaget i - og forhåbentlig i mange år fremover.        ELJ

Slå til på et godt livstids-tilbud

Klub-hygge, picnic og Moliére i Grønnegården.
Torsdag, 9. august kl. 18 (kom i god tid). Klubbens 
aktivitetsudvalg kalder igen til hygge, picnic og skuespil i 
Grønnegårds Teatret. I år rundes aftenen af med 
Moliére-komedien, Misantropen, hvor bl.a. stærke 
kræfter som Nicolas og Laura Bro, Sonja Richter, Mads 
Wille og Charlotte Fich er på scenen. Iscenesættelsen 
er lagt i Madeleine Røn Juuls hænder. Der er allerede 
registreret adskillige tilmeldinger fra medlemmerne, så 
øvrige rådes til at følge hurtigt op, da fristen for tilmelding 
og betaling udløber onsdag, 28. juni, hvorefter vi skal 
afregne med teatret. Prisen er alt inkl. kr.450 pr. medlem 
samt én ledsager pr. person, og for gæster derudover kr. 
500 pr. person for alle eksklusive drikkevarer. Annelise 
Hansen (annelisehansen@gmail.com) er aktivitets-
udvalgets tovholder denne aften. 

Ole Møller har bestilt godt vejr til klubbens golf
Torsdag 6. september kl. 8 Gilleleje Golf Klub. 
Klubbens årlige golfturnering afvikles traditionen tro på 
Gilleleje-banerne med omvendt gun-start fra kl. 8. Efter 
spil samles alle til frokost, hvor også ikke-spillende 
medlemmer kan deltage. Tilmelding og arrangement i 
øvrigt samt egenbetalingen for frokosten: Ole Møller, tlf. 
2325 7998 eller e-mail mollergilleleje@hotmail.com. 
Sidste år kunne vi berette om højt humør under ØK-
golf´en – trods heftig regn. Ole-golfmester bebuder, at 
han allerede nu er i kontakt med vejrguderne, som på 
dagen stiller ham sol og varme i udsigt. Yderligere en 
human bonusoplysning fra Ole: - I år spiller herrerne 
samme korte banelængde som kvinderne, da 
sværdsidens alder og måske dårlige knæ mm kan være 
en hård kombination på den lange bane.

Anders Wejrup om sammenbruddet i Nordisk Fjer
Torsdag, 20. september kl. 18, Asia House: Tidligere 
adm. direktør i Nordisk Fjer, Anders Wejrup, afslørede 
årtiers største, danske erhvervsskandale – og han 
havnede selv i fængsel for det. Nu gæster han ØK 
Klubben i Asia House og fortæller her om sin oplevelse 

med, at ellers hæderskronede Nordisk Fjer i 1990 
pludselig kollapsede, da det viste sig, at selskabet var 

bygget på luftkasteller af formanden og stærke mand 
gennem 20 år, Johannes Petersen. Han blev afsløret, da 
Wejrup havde fået nok og gik til virksomhedens bank og 
største kreditor, daværende Unibank. Wejrup blev 
dermed landets første whistleblower og trak tæppet væk 
under Johannes Petersen, som selv de samme dage for 
egen hånd betalte den højeste pris for det. Afsløringen 
resulterede i fængsel for Wejrup i Horserød. - Aftenen i 
Asia House rundes af med lidt godt til ganen til samlet 
pris pr. deltager kr. 200 ekskl. drikkevarer. Tilmelding 
senest 10. september (der bliver fuldt hus denne aften, 
så først til mølle….). Ansvarlige for aktivitetsudvalget : 
Niels Veje og Erik Ljunggren i samarbejde med Erik 
Bøgh Christensen..

Anders Wejrup besøger ØK Klubben, 20. september. 

Kryds i din kalender – mere udførlige fakta for 
tilmelding m.m. i  ØK Bladet september:
23. oktober Asia House kl. 18: Direktør Anders Dylov, 
Chroma Film, viser og kommenterer hidtil ukendte 
filmklip fra 2009 af to glade sejlere, Prins Henrik og 
Kronprins Frederik. (Ansvarlig i udvalget: Erik Ljunggren)

15. november: Der arbejdes på besøg bag kulisserne i 
Københavns Lufthavn (Niels Veje)

Onsdag 5. december kl. 18: Banko, gløgg og 
æbleskiver, Asia House. (Jens Hødring og Maria O. M. 
Jensen) 

Praktisk ved køb af drikkevarer i klubben: 
Sodavand 12 kr. pr. flaske – Øl 15 kr. pr. dåse – 
Rød-/hvidvin 20 kr. pr. glas eller 100 kr. pr. flaske. 
Kontant afregning eller MobilePay 25 36 02 11.

Toscana-området. 3.000 behørigt nummererede 
flasker er nu i markedet, og vi har allerede mødt stor 
interesse – også som en god gaveidé. 

Smagen? Frisk smag af grønne oliven, artiskokker, lidt 
slåen, og den særegne toscanske peberkrydrede 
eftersmag. Inger følger op: - Den intense smag gør 
vores olivenolie velegnet som topping på en Insalata 
Caprese – solmodne store tomater skåret i skiver 
anrettet lagvis med den bedste Bufala Mozzarella og 
lidt frisk basilikum på toppen og tynd stråle af Olive by 
i&K henover.  Ligeledes elsker vi den til sommerens 
grillbøf – skær bøffen i skiver og hæld en tynd stråle 
olivenolie henover. Eller helt simpelt og lækkert – dyp 
det nybagte italienske brød i lidt olivenolie.             ELJ

ØK Bladet omtaler ofte litteratur om ØK samt om 
medlemmer, der er inspireret til at bevæge sig ud på 
roman-området. Senest f.eks. spændingsromanerne af 
Jan Lennart Larson.  

Klubmedlem Kim Højgaard Rasmussen er også blandt 
de aktive her. Kim besøgte ØK 
Klubben i 2013 for at fortælle 
om sin første bog, ”Billedet 
hænger skævt”. Året efter 
udgav han, ”Hjælp! Jeg skal til 
Afrika”. Begge bøger er en 
samling af personlige og 
underholdende anekdoter fra 
hans mere end 20 år i Afrika, 
kombineret med praktisk råd 
relateret t i l  at rejse, bo, 
arbejde, gøre forretning og 
være chef i  Afr ika.  Kim 
fortæller videre: - Siden jeg 
kom hjem fra den seneste 

opgave for Fan Milk, Nigeria i juni 2017, har jeg så kastet 
mig over min første spændingsroman, Flammetræet, 
som udkom her i januar. Jeg er nu nået langt med 

manuskriptet til efterfølgeren, og jeg forventer, det 
bliver en serie på mindst tre bøger med samme 
hovedperson, men de kan læses uafhængigt af 
hinanden. Kim var ansat i ØK i to perioder, 1977-88 og 
igen 1995-1998, og kan aktuel kontaktes på 
khr@accessafrica.dk. 

Mere ØK-relateret litteratur:

Martin Jes Iversen og alle vi andre kan glæde sig 
over stor interesse for værket, UDSYN, ØK, Danmark, 
Verden. Salget har nu rundet 2.000 eksemplarer.

Frode Z. Olsen arbejder på en engelsk udgave af sin 
bog, Ikke en jordisk Chance, som relaterer sig til bl.a. 
ØK-kollegers indsats i det frivillige forsvar af Hong 
Kong, 1941. Den danske udgave er solgt i over 1.000 
eksemplarer på forlaget, Turbine.

www.LollandBibliotekerne.dk har udgivet bogen, 
”Min tid på værftet” (180 kr.).  28 medarbejdere fortæller 
om deres tid på Nakskov Skibsværft.   

Omtalte Jan Larsson oplyser i øvrigt, at han hamrer 
løs på tastaturet i Nice på manuskriptet til sin næste 
spændingsroman.� � � �         ELJ

Flere klubmedlemmer på bogmarkedet
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Flere klubmedlemmer på bogmarkedet
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Juni 2018 Juni 2018

Når du kommer til Bornholm der østerude i Østersøen, 

vil du og din familie møde et smukt kirkeskib, hvis I 

besøger Østermarie Kirke mellem Almindingen og 

Svaneke. 11. marts blev en model af ØK´s navnkundige 

skoleskib, KØBENHAVN, indviet som kirkeskib ved en 

festgudstjeneste og efterfølgende kirkefrokost i 

Sognegården.
 
Modellen blev også mødt med stor, interesse ved en 

offentlig fremvisning før ophængningen. Modellen er 

udført og skænket kvit og frit af tidligere lærer på 

Bornholm og snedker, Steen Zoffmann, fra Østjylland.  

Lægen tog initiativet
Tidligere læge i Østermarie, Claus Christiansen, og 

medlem af menighedsrådet var initiativtageren til 

projektet sammen med mange andre gode kræfter – 

ikke mindst modelbyggeren, Steen Zoffmann, selv. 

Claus Christiansen: - KØBENHAVN´s skæbne, hvor 

Claus Christiansen er meget glad for, at KØBENHAVN nu er på 
plads højt oppe under loftet i kirkegangen. Nu kan kirkens 
gæster også søge oplysninger om skoleskibets skæbne i ØK 
Fondens og Chroma Film´s dokumentarfilm, Forliset, samt 
omtalen i Martin Jes Iversens, UDSYN.  Du vil også finde et 
minde om KØBENHAVN´s bornholmske tilknytning på 
Hammerknuden. Denne sten står på stien mellem Sandvig og 
Hammerfyr. Den blev rejst af Marineforeningen i 1939 en halv 
snes år efter forliset, december 1928.

Pia Wind var blot 24 år, da hun kom ind i ØK´s verden 
som chefsekretær for divisionschef Bent K. Kierkegaard, 
EACgraphics. Efter seks år ønskede hun at komme 
videre i karrieren, og her gjorde hun bl.a. følgende 
holdepunkter op for tiden i ØK: Åndeligt højt til loftet - 
Korpsånd og historisk stolthed - Medarbejdere i 
bestyrelsen - IT-udvikling og personale-forandringer - 
Fra stenografi til 10-finger-system og fra telex til PC - 
Viden om verden – Sammen-hold og anerkendende 
ledelsesstil (før jeg kendte ordet).

Vil du – så skal du
Pia videre: - Det var en god tid i ØK. ”Best man for the job” 
blev praktiseret helt konkret, og uanset uddannelse, 
baggrund eller alder, fik man et ansvar. Bent K. 
Kierkegaard sendte mig bl.a. afsted på messe i Tyskland 
og lod mig få ansvaret for kinesiske delegationer, der 
besøgte København. Dejlige store armbevægelser, ikke 
snævre rammer. Kunne og ville du løse opgaver og 
udfordringer, så skulle du!. Og det gav mig et fantastisk 
indblik i hele den teknologiske og grafiske udvikling med 
uforglemmelige oplevelser f.eks. på de store DRUPA-
messer i Düsseldorf.

Jeg har læst Martin Jes Iversens fremragende historiske 
bog, UDSYN, som giver et godt indblik i den 
fremtrædende rolle, ØK havde i de forskellige 
tidsperioder af nyere dansk historie. 

Det har haft en helt speciel betydning for mig, at få 
chancen for at arbejde i den smukke bygning i 
Holbergsgade, med de flotte vaser, den snoede 
hovedtrappe, træpaneler og borde af ædelt træ, højt til 
loftet, at sidde på terrassen og drikke lemonade, kaffe i 
rygerummet og introduktionen til Kaj Runchels ægte 
rijstaffel. Alt det glemmer jeg aldrig i et væld af gode 
minder – og selv om min ØK-periode var kort, så står 

hele perioden stadig i et rosenrødt skær som grundlaget 
for hele min verden.

Gerne indsats for ØK Klubben
Nu glæder jeg mig til at give lidt igen, efter at jeg til min 
store glæde ved generalforsamlingen blev valgt ind i 
bestyrelsen for ØK Klubben. Det er vigtigt for mig, at 
bevare historien og kollegernes relation fra Kompagniets 
tid samt sikre, at tidligere kolleger kan mødes så længe, 
det overhovedet er muligt.

Pia er velfunderet – også om ØK. 

Da vi fra ØK Bladets redaktion besøgte hende på DMI, 
havde hun lagt flere meter ØK-relaterede skrifter frem på 
bordet – og ja selv pigernes flotte EACgraphics hals-

Født: 17. februar 1961 i Hareskovby. 

ØK før ansættelsen: Pia var bekendt med ØK, før sin 
ansættelse, for hendes far, Harry Wind, havde sejlet 
med ØK-skibe, og andre i familien havde gjort maritim 
karriere, bl.a. på det legendariske skoleskib, 
København. Og så kendte hun til Prins Axels indsats for 
Galathea-ekspedition nr. 2, som hendes far, Harry, også 
deltog i.

Uddannelse: Realeksamen fra Hareskov Skole, 1977 * 
Ny-sproglig student fra Gladsaxe Gymnasium, 1980 * 
Erhvervssproglig korrespondent engelsk-fransk fra 
Handelshøjskolen i København, 1983 * Merkonom  
pe rsona leadmin i s t r a t i on ,  1989  *  Bache lo r 
erhvervssprog, 1995 * Master i videnskabsformidling, 
2005 * Certificeret HR i DMI, 2007 *  Forventet bachelor 
i jura, 2019.

Karriere: Dun & Bradstreet A/S, sekretær for 
direktøren, 1983-1985 * ØK chefsekretær for 
divisionschef Benk K. Kierkegaard EACgraphics, 
1985-1991 * Erhvervssprogligt Forbund chefsekretær 
for forbundsformanden, 1991-1996 * Nationalmuseet, 
chefsekretær for Rigsantikvaren, 1996-2000 * 
Gymnasieskolernes Lærerforening, chefsekretær for 
administrationschefen, 2000-2006 * Danmarks 
Meteorologiske Institut, kontorfuldmægtig i HR- og 
direktionssekretariatet fra 2007.

Fritid: Bestyrelsespost i Børn-i-Afrika samt 
slægtsforskning, heraldik, sprog, naturen, børns 
vilkår. Og nu sekretær for ØK Klubbens bestyrelse.

Privat: Gift med translatør i spansk, Jørgen Chr. Wind 
Nielsen, Kommunikation & Sprog. Tre børn, et af dem 
bor i Uganda (inkl. to børnebørn) samt to i Australien. 

Pia Wind er i dag HR-krumtap hos Dansk Meteorologisk Institut 
(DMI) på Lyngbyvej i København. Så nu, ØK Bladet var på 
besøg, kunne vi ikke dy os for at spørge til, hvad vi kunne 
forvente af sommerens vejr?  Det fiksede Pia sammen med en 
kollega med følgende meget foreløbige prognose: Sommeren 
starter i juni ustadigt med en overordnet vestlig strømning og 
noget over normal nedbør, lidt under normal temperatur. Men  
fortvivl ikke: Det tegner mere stabilt et stykke ind i juli samt hele 
august med hæderligt sommervejr . Så Pia konkluderer: - Måske 
ingen supersommer, alligevel OK og bedre end sidste år! ��
(Foto: Erik Ljunggren).

Blå Bog: Pia Wind 

tørklæde, vi husker fra dengang, var der. 

Her fik vi også øje på et interview med Pia Wind og Bent 
K. Kierkegaard i et magasin fra Dansk Management 
Center, august 1987. Vi citerer fra bladet: 

BKK: - Vi er netop kommet hjem fra DRUPA i 
Düsseldorf, hvor du var divisionens centrale figur, Pia.

PW: - Det var et højdepunkt, hvor jeg opdagede, at jeg 
selv kunne få lov til at tage initiativer og beslutninger.

PW i dag til ØK Bladet: - Det har jeg så gjort lige 
siden!
� �        JBJ+ELJ

KØBENHAVN kirkeskib i Østermarie

alle ombord blev trukket med i dybet,  gjorde i sin tid 

også stort indtryk på Bornholm. 

Respons fra efterkommerne
Skibets kaptajn, Ferdinand Andersen og to øvrige 

besætnings-medlemmer, letmatros Knud Lund og 

koksmat, Hugo Rønne Hansen, var indfødte 

bornholmere.
 
Mange kikker forbi
Claus Christiansen fortsætter - Vi og de lokale 
medier har også fået respons fra enkelte 
efterkommere. Nu ser vi frem til at mange kigger 
forbi, og mange vil givet dvæle og gøre sig tanker om 
skibets skæbne, som det hænger her med kurs mod 
alteret og altertavlen.�
                                                 ELJHer er KØBENHAVN på plads som kirkeskib i Østermarie. Steen 

Zoffmann har bygget det fortrinsvis af genbrugsmaterialer, som 
f.eks. egetræet til dæksplankerne. Det stammer fra en sofa, 
Zoffmann fik af nogle venner nær Østermarie. Modellen er to 
meter lang. (Foto: Erik Ljunggren)

Pia Wind: EACgraphic grundlaget for min verden
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Formandens hjørne:

Generalforsamlingen 10.4.
Generalforsamlingen tiltrak 80+ klubmedlemmer, og det 
var igen en hyggelig aften, hvor Kaj og Britha i køkkenet 
igen fremtryllede deres sædvanlige rijstaffel. Det er nu 
herligt at fornemme hyggen og ivrige snak omkring 
bordene. Det formelle skal være i orden til en GF, men 
mon ikke dette er ligeså vigtigt?  Til min store glæde 
fortsætter bestyrelsen anno 2017, men vi bliver 
suppleret  af  Pia Wind, som også overtager 
sekretærposten efter Søren Søgaard.  Bestyrelsen 
udnævnte til GF to nye æresmedlemmer; Carsten 
Dencker Nielsen samt afgående revisor Ejner 
Søndberg. Begge har betydet og ydet meget for 
Klubben.  Jens Høding slipper dog ikke sit arbejde i 
Klubben og overtager revisorposten fra Ejner.  
Benjamin Asmussen, Museet for Søfart i Helsingør, 
rundede generalforsamlingen af med et særdeles 
interessant foredrag om Dansk Asiatisk Kompagni. Tak 
til alle som deltog. (Flere fakta fra GF side 6-7)

Kaj Runchel trapper ned
Vores æresmedlem, hovmester og faste klubkok, Kaj 
Runchel, med speciale i store portioner rijstaffel, 
trækker sig fra madlavning i Klubben; men kun i 
klubregi. Kaj er frisk nok og er jo godt gift, men stopper 
mens ”maden er god”. Vi leder efter en løsning og 
vender tilbage med nyt omkring ny Klub Kok(ke). Vores 
næste store arrangement og tradition, picnic i 
Grønnegården, er dog sikret; både billetter, mad og 
drikke. 

Grønnegården torsdag 9. august klokken 18:00.
”Meld jer til” er alt jeg kan sige. Vi har været rigtig gode 
til at ramme nogle dejlige sommeraftener og udover den 
dejlige picnic og herligt selskab skabt af 80-100 ØK'ere, 
så er teaterstykket altid helt i top og utrolig 
underholdende. Man går hjem mæt og med ømme 
lattermuskler efter en glad livsbekræftende aften i godt 
vennelag.

ØK´s Medarbejderfond
Civilstyrelsen, som godkendte en opløsning af 

Medarbejderfonden i 2017, meddelte os overraskende i 
januar, at man ikke ville godkende en overførsel af 
midlerne til den Almennyttige Fond. Vi fortsætter med 
opløsningen og vil inden sommeren være klar med at 
udlodde legater til 5-6 godkendte modtagere. Det vil 
også komme Klubben til gode, dog ikke med den store 
indvirkning, vi havde forventet og arbejdet ihærdigt på i 
snart 2 år. Vi får dog rettet op på den skrantende 
klubkasse.

Kontingent 2018 og livstidsmedlemmer.
Tak til alle jer, der indbetalt kontingent for 2018, som er 
uændret i forhold til sidste år, 300 kr. Andre, der mangler 
at betale. kan nemmest klare det igennem hjemme-
siden. Flere nye livstidsmedlemmer er kommet til. 
Øverst på listen er naturligvis Valdemar Frantzen, men 
også velkommen til Niels Erik Knudsen, Erik Trock 
Jansen, Frank Kvistgaard og senest Engelbert Mertens.

Hjemmesiden 
De sidste små ændringer er nu på plads, og vi håber I 
alle finder det nemt at navigere igennem hjemmesiden 
samt at I finder søgemekanismen brugbar. 
Fors lag om forbedr inger t i l  Jens Bjergmose 
(jens.bjergmose@gmail.com) som samler op til næste 
opdatering. I vil bl.a. se, at vi har en NYHEDS-sektion 
hvor vi lægger sidste nyt ind. Med andre ord, vi venter 
ikke til næste blad.

Som opfordret, så er vi nu begyndt at modtage forslag til 
eksterne/interne arrangementer; TAKKER! Send os 
meget gerne fotos og en kort historie om eventuelle ØK 
venners komsammen, som i måtte deltage i over 
sommeren. Til jer, der bor i udlandet, god tur hjem og 
bring varmen med. April og maj har herhjemme været 
overraskende gode vejrmæssigt; selv vandet var oppe 
på 10 grader! Det kunne nemt gå hen og blive den 
varmeste maj (i Danmark sågar) i 100+ år! 

God sommer til jer alle og 
vi ses i Grønnegården, 9. august. Andy 


